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Anjalankosken aluetoimikunnan muistio 8.12.2022 
 
Aika: Torstai 8.12.2022 klo 17.00–19.15 
Paikka: Yhteisötila Kamari, Paperitehtaantie 2, 46800 Myllykoski 
 
Läsnä: Palin Terhi, PJ   Läsnä  

Uotila Risto, VPJ   Läsnä 
Kelloniemi Veli-Pekka, viestintävastaava  Läsnä etänä 
Mattila Eero, sihteeri   Läsnä 
Rantamo Tuula   Läsnä 
Seittenranta-Vekkeli Sofia   Läsnä etänä 
Siukkola Hannu   Läsnä 
Viitalo Noora    Läsnä etänä 

 
Varajäsenet 
Niemelä Saila   Poissa 
Raippo Juha    Läsnä etänä 

 
 
Kokouksen työjärjestys: 
 

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja toivotti osallistujat tervetulleiksi yhteisötila Kamarissa pidettävään tämän vuoden 
viimeiseen Aluetoimikunnan kokoukseen.  
 

2. Laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen  
Totesimme kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 

3. Hyväksytään edellisen kokouksen pöytäkirja 31.10.2022.  

Hyväksyttiin pöytäkirja. 
 
4. Seuraava kokous on torstaina 26.1.2023 klo 17.00 yhteisötila Kamarissa. 
Hyväksyttiin. 
 

5. Raportti kaupungin energian säästöpäätöksistä. 

Sähkökatkot ja energiakriisiin liittyviä asioita on selvitetty puheenjohtajien muistiossa. 
Merkittiin kokouskutsun yhteydessä jaettu selvitys tiedoksi. Todettiin, että Anne Ahtiaisen 
selvityksen perusteella ei Inkeroisiin eikä Myllykoskelle tule kaupungin toimittamaa joulukuusta. 
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6. Aluetoimikuntien talousraportti. 

Osallisuuskoordinaattori Heli Veripään selvitys määrärahan käytöstä. Aluetoimikunnan raha on 
sidottu vuosibudjettiin, eli tämän vuoden raha on käytettävä tämän vuoden aikana. Jonkin aikaa 
tämän vuoden laskuja voidaan hyväksyä tammikuun alussa. Ostolaskut tulee olla hyväksyttyinä 
18.1.2023 klo 14.00 mennessä. Ei kannata jättää laskuja viime tippaan. Tarkennuksena vielä, että 
lasku kirjataan menoksi sille tilikaudelle, jolloin tavara ja palvelu on vastaanotettu. 
 
Puheenjohtaja esitteli 15.11.2022 päivätyn talousraportin, jonka perusteella Anjalankosken 
aluetoimikunnan määrärahoja on käytetty 4.770 €. Raportista puuttuivat avustukset Känkkärän 
950 € (sis. ALV), Sippukylien 800 € (sis. ALV) ja Kaipiaisten 950 € (sis. ALV). Aluetoimikunnan 
osuudeksi tästä lasketaan netto-osuus 2.177 €, jolloin määrärahaa olemme käyttäneet 6.947 €. 
Merkittiin tiedoksi. 

 
7. Aluetoiminnan budjetti vuodelle 2023 

Merkittiin tiedoksi puheenjohtajan antama selvitys vuoden 2023 budjetin laadinnasta. Valtuuston 
ensi vuoden talousarvio on vielä hyväksymättä. Määrärahan suuruuden varmistuttua laadimme 
vuoden 2023 toimintasuunnitelman. Pohdimme, mitä hankkeita Kamarilla toteutetaan, 
työllistämmekö nuoria joko Kymijoen Tukipuun tai Kouvolan Korttelikodit kanssa yhteistyössä ja 
kehitämmekö oman perinnetapahtuman. Merkittiin tiedoksi. 
 

8. Juha Raipon raportti Kaipiaisten kuntoradan rakentamisesta. 

”Käytiin Ylätalon Matin kanssa Kaipiaisten kuntorata kiertämässä, yllätyimme 
miten hyvässä kunnossa se oli. Puheita liikkui, että metsäkoneet ovat myllänneet 
sen huonoon kuntoon. Rata tarvitsee täyteainetta painaumiin ja pitempien oksien taittoa 
mitkä ulottuvat rata alueelle sekä valaisu sähkölinjoilla oli puita. Laitan liikuntatoimeen viestiä. 
Valojen tarkastuksen yhteydessä voisivat vähän niitä katkoa ja raivata. Ei iso homma. 
Matti tekee jonkinlaisen hakemuksen täytemaasta. Itse talkoilla levitetään ja oksia katkotaan. 
Kiviä noussut pintaan. Ovat niin isoja, että tarvitaan kaivinkonetta, mutta yritetään joitakin saada 
traktorin etukauhalla kaivettua, sieltä mäkiosuuksilta sateet ilmeisesti ovat vieneet maamassat 
pois. Pelkästään näillä toimenpiteillä Kaipiaisten kuntorata saadaan talven yli. Jos sitten jo 
saataisiin se isompi peruskorjaus, mitä taidettu jo vuosia lupailla. Ojitukset tarvitsevat perkausta ja 
ne mäkiosuudet "paljon" maa-ainesta.” 
 
Juha Raippo raportoi kuntoratahankkeesta. Kaipiaisissa ollaan erittäin tyytyväisiä toteutuneeseen 
yhteistyöhön aluetoimikunnan kanssa. Kuntoradan perusremonttia on ehdotettu kaupungin 
liikuntatoimelle. Jo nyt hyvän lumitilanteen vuoksi hiihtolatu saadaan nopeasti käyttöön. 
Merkittiin tieoksi. 
 

9. Saapuneet aloitteet. 

1. Sippukylät ry:n puolesta Mirja Lonka on laatinut seuraavan aloitteen. ”Kirkkolammin polun 
kunnostusta olemme päässeet vasta nyt aloittamaan.  Olemme odottaneet pakkaskelejä, 
jotta soraa voidaan tuoda polulle ja tehdä kunnostustoimenpiteitä. Aikaisemmin arvoimme 
soraa tarvittavan n 800 eurolla ja nyt selvisi, että hinta tulee olemaan 1.000 euroa. 
Hankinta tehdään Toikalta, joka laittaa laskun Kouvolan kaupungille. Kysyinkin tänään 
puhelimitse, että pyydämmekö erikseen 800 euron ylittävän osan laskusta suoraan 
Kyläyhdistys Sippukylille. Mikäli aluetoimikunnan kautta onnistuu koko 1000 euroa, 
olemme kiitollisia. Alkusyksystä emme osanneet soran tarvetta tarkasti ja nyt vasta 
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lämpimän syksyn takia pääsimme töihin. Maapohjan on hyvä olla hieman jäässä, kun työt 
tehdään”. 

Todettiin, että Sippukylät ry on saanut puuttuvan 200 euron laskun Jarmo Toikka Ky:ltä. Eräpäivä 
on 9.12.2022, jonka Mirja Lonka ilmoitti yhdistyksen puolesta maksavansa. Päätettiin, että 
aluetoimikunta korvaa yhdistykselle sen maksaman 200 euron laskun. 
 

10. Muut mahdolliset asiat. 

 
- Laitetaanko Myllykoskelle joulukuusi? Liitteenä selvitys. Merkittiin tiedoksi. 

 
- Liitteenä Kamarin päällystön muistiot ke 9.11.2022 ja ke 30.11.2022 klo 17.00. Merkittiin 

tiedoksi. 
  

- Puheenjohtajien kokouksen muistio 9.11.2022 klo 17.30–19.33. Merkittiin tiedoksi. 
 

- Koirapuiston katselmus tiistaina 22.11.2022 klo 14.00 Keltakankaalla. Todettiin, että 
katselmus oli hyvin uutisoitu tiedotusvälineissä. Katselmuksessa hyväksyttiin 
jatkovalmisteluun koirapuiston valmistelu kahden eri vaihtoehdon (nurmialue ja 
metsäalue) pohjalta. Kouvolan kaupungin kaavoitusarkkitehti Kaisa Niilo-Rämä ja 
puistomestari Minna Vanhala jatkavat hankkeen valmistelua. Kaupungilla on parhaillaan 
tekeillä koirapuistoselvitys, jossa kartoitetaan nykyisten aitauksien kunto sekä mahdolliset 
uudet hankkeet. Selvitys käsitellään teknisessä lautakunnassa, jonka jälkeen se asetetaan 
nähtäville eli asukkaiden ja naapurikiinteistöjen edustajien kommentoitavaksi. 
Keltakankaalle mahdollisesti sijoittuvan koirapuiston rakennuskustannuksista on vielä 
mahdotonta antaa tarkkaa hinta-arviota. Aitaus maksanee kuitenkin osapuilleen 100 000 
euroa. Kaupunki myös vastaa aitauksen käyttökustannuksista ja hoidosta. Hankkeen 
toteutusaikataulusta on mahdotonta sanoa mitään. Ensin tarvitaan lautakunnan päätös. 
Keltakankaan koira-aitauksen rakentaminen menee aikanaan investointina Kouvolan 
talousarvioon. Merkittiin tiedoksi. 

 
- Aluetoimikuntien pikkujoulut pe 2.12.2022 olivat Hansakeskuksen yläkerrassa Kouvolan 

keskustassa kohtaamispaikka Pointtissa. Merkittiin tiedoksi. 
 

- Myyjäiset olivat su 4.12.2022 klo 10–14. Onnistuneessa tapahtumassa oli noin 200 henkeä. 
Merkittiin tiedoksi. 

 
- Seuraava puheenjohtajien kokous on keskiviikkona 14.12.2022 klo 17.30. Merkittiin 

tiedoksi. 
 

11. Koululaisten liikunta- ja harrastusvälineiden hankinta ja liikunta-aktiivisuuden lisääminen. 

 
Aluetoimikunnassa on kiinnitetty huomiota lasten ja nuorten vähäiseen liikunnan harrastamiseen. 
Huoli on välitetty kaupungin koulujen ja sivistystoimen tietoon. Aluetoimikunta on lähettänyt 
1.12.2022 koulujen johtajille aloitteen seuraavasti: jari.eronen@kouvola.fi; 
miia.ojalainen@kouvola.fi; elina.lehtomaki@kouvola.fi; matti.jJarventausta@kouvola.fi; 
pekka.haaja@kouvola.fi. Aluetoimikunta tiedottaa Anjalankosken alueen (Etelä Kouvola) ala-, ylä- 
ja yhtenäiskoulujen rehtoreille mahdollisuudesta anoa kouluille tukea. Ohje on, että rehtori 

mailto:pekka.haaja@kouvola.fi
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välittää tiedon koulun vanhempainyhdistykselle (esim. puheenjohtaja). Vanhempainyhdistys 
määrittää yhdessä rehtorin kanssa, onko välineille tarvetta. Jos on, niin selvitetään tarvittavat 
välineet, määrät ja niiden kustannus. Vanhempainyhdistys täyttää hankehakemuksen. 
 
Vanhempainyhdistyksen/ -toimikunnan anomuksia tuli Anjalankosken Aluetoimikunnalle 
seuraavasti: 

1. Anjalan koulun vanhempaintoimikunta 
2. Sippolan koulun vanhempainyhdistys 
3. Viialan koulun vanhempainyhdistys 

 
Anomukset otettiin pöytäkirjan liitteiksi. Aluetoimikunta kävi anomuksista pitkän ja perusteellisen 
keskustelun. Aluetoimikunta päätti, että kaikille toimiville ala-asteen kouluille erikseen tehdään 
hankintapäätös Max 900 euron suuruisesta hankkeesta. Kaikkiaan kouluja on kuusi (6). Päätös on 
yhdenvertainen Kuusankosken vastaavan päätöksen kanssa, ratkaisu on tasapuolinen koulujen 
kesken ja hanke toteuttaa laajasti liikunnan edistämistä. 
 

Anjalan koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta. 

Hyväksyttiin koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta enintään 
900 euron summalla. Hankkeella rahoitetaan liitteen mukaisia välineitä. Lisäksi koululla 
järjestetään talvella hiihtoa liikuntatunneilla. Kaikilla ei ole omia välineitä. Koulu hankkii 
hiihtokärrin vuokralle (Vehkalahden Veikoilta). Tällä annetaan kaikille oppilaille mahdollisuus 
osallistua hiihtoon, jos omia välineitä ei ole. Hiihtokärrin vuokra noin 400 €. 
 

Kaipiaisten koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta. 

Hyväksyttiin koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta enintään 
900 euron summalla. Hankkeella rahoitetaan liitteen mukaisia välineitä. 

 

Saviniemen koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta. 

Hyväksyttiin koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta enintään 
900 euron summalla. Hankkeella rahoitetaan liitteen mukaisia välineitä. 
 

Sippolan koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta. 

Hyväksyttiin koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta enintään 
900 euron summalla. Hankkeella rahoitetaan liitteen mukaisia välineitä. 
 

Tehtaanmäen koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta. 

Hyväksyttiin koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta enintään 
900 euron summalla. Hankkeella rahoitetaan liitteen mukaisia välineitä. 
 

Viialan koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta. 

Hyväksyttiin koulun oppilaiden uusien liikunta- ja välituntiharrastusvälineiden hankinta enintään 
900 euron summalla. Hankkeella rahoitetaan liitteen mukaisia välineitä. 

 

12. Anjalankosken aluetoimikunnan toiminnan markkinointi. 

Keskusteltiin aluetoimikunnan toiminnan näkyvyydestä. Hyväksyttiin hankittavaksi 
liikenneturvallisuutta edistäviä heijastimia aluetoimikunnan logolla viisisataa (500) kappaletta 
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hintaan a’ 1,50 euroa. Kustannus on 750 euroa. Samoin hankitaan aluetoimikunnan logolla 
varustettuja lippahattuja kohtuullinen määrä jaettavaksi yhteistyökumppaneille. 

 

13. Kokouksen päättäminen  

 
Kokoukselle ei ollut muita asioita. Kokous päätettiin klo 19.15 
 
 
 
Terhi Palin    Eero Mattila 
Puheenjohtaja   Sihteeri, VT 
terhi@meiksi.info   eeromattila@pp.inet.fi 
puh 0453477933   puh 0400 551 284  
 
 


